
发展中国家水资源管理与社会经济发展部长级研讨班
项目简介表

	项目名称 
	发展中国家水资源管理与社会经济发展部长级研讨班

	承办单位
	水利部农村电气化研究所（亚太地区小水电研究培训中心）

	举办时间
	2021年9月7日至9月13日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	 发展中国家
	计划人数
	25人

	培训目标
	使官员了解中国水资源管理与社会经济发展先进做法、成功案例；官员通过线上交流研讨，提出适合本国水资源管理与社会经济发展的建设性方案，助力广大发展中国家在相关领域的发展。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：水资源管理与社会经济发展相关专业

——工作岗位：发展中国家部级官员
——级别、学历学位或其他相关资质要求：部级官员为佳

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄。

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训

	
	语言能力
	学员应具备英语听、说、读、写能力

	
	其 它
	能够使用ZOOM平台，完成项目日程。

	培训内容介绍
	1. 主要培训课程及内容介绍
（1） 中国概况及中国抗疫：介绍中国政治、经济、文化等基本情况以及抗击新冠病毒疫情的中国经验
（2） 中国的水：主旨报告，介绍中国的水资源概况及水资源管理整体情况
（3） “澜湄”水资源合作进展与展望：介绍“澜湄”次区域水资源合作情况以及前景展望
（4） 新发展理念指导下的长江流域综合管理：介绍新发展理念指导下长江流域综合管理的实践经验
（5） 水资源保护与绿色发展：介绍水资源保护具体措施及绿色发展理念
（6） 水电可持续发展与能源安全：介绍水电可持续发展理念及能源安全问题
（7） 数字浙江及智慧城市：介绍浙江在数字及智慧城市方面的先进发展理念及具体做法
2. 云参观考察介绍
（1） 云参观中国水利博物馆，就中国水利发展史进行交流考察
（2） 云参观杭州西湖及西溪湿地，就城市水环境及湿地保护进行交流考察
（3） 云参观安吉天荒坪水电站，就水电开发进行交流考察
（4） 云参观“两山理论”发源地安吉余村，就农村绿色经济发展进行交流考察
3. 云文化体验介绍
（1） 汉语教学以及书法、剪纸等中国传统文化体验
4. 专题研讨介绍
（1） 就发展中国家水资源开发利用国际合作开展交流研讨，外方官员与中方专家就相关领域双边国际合作进行需求对接及交流
5. 主讲人整体情况介绍
（1） 李戈，水利部国际合作与科技司副司长，研究方向包括水资源管理、水利多双边国际合作、国际河流有关涉外事务等；
（2） 陈明明，曾任中国外交部翻译室主任、大使。系我国中英翻译领域知名权威专家；
（3） 苗青，主任医师，硕士，硕士研究生导师。国家中医药管理局高级别中医专家组成员，中国中医科学院西苑医院党委委员、肺病科主任，北京市优秀中青医师，中国中医科学院中青年名中医；
（4） 钟勇，水利部国际合作与科技司二级巡视员（副司级），研究方向包括“澜湄”次区域水资源合作、水利多双边合作等；
（5） 沈小鹏，浙大城市学院外国语学院英语系主任，城市大脑研究院成员，对数字和智慧城市发展颇有研究。
6. 学员需要准备的材料
为方便与中国专家的交流，请准备好贵国与研讨主题相关的交流材料，如：①包括专业和所在单位的介绍；②水资源管理及社会经济发展现状及存在的问题；③其他国家和国际组织在本国开展国际合作的现状；④与中国的合作基础等。


	举办地点
	浙江省杭州市
	云参观考察城市
	浙江省湖州市安吉县

	备注
	1.本次培训使用ZOOM平台进行线上培训，需要学员准备网络、电脑、麦克风、摄像头等有关设备。

2.出席要求：需提前5分钟进入研讨班线上会议室。将个人姓名改为英文（与护照一致）姓名-国别简称。

4.信息安全：为保护信息安全和个人隐私，讲座内容请不要分享到任何社交媒体，课程资料会在课后发给学员。

	承办单位简介
	水利部农村电气化研究所（亚太地区小水电研究培训中心）是中国政府和联合国开发计划署合作于1981年在杭州成立的专门从事农村电气化研究和小水电等可再生能源培训的机构。经过近40年发展，所（中心）培养和形成了一支专业结构、学历、年龄层次合理，实践经验丰富的专门从事农村水电研究的队伍，拥有教授级高工、博士、硕士等一批高级技术人才，并拥有10000多平方米的科研生产和培训大楼。是“浙江省可再生能源及农村电气化国际科技合作基地”，被国际社会公认为“世界小水电之家”，被商务部赞誉为“南南合作的典范”。

单位成立三十多年来，受中国水利部、商务部、科技部、外交部、联合国开发计划署、联合国工业发展组织、国际劳工组织、粮农组织、东盟秘书处等政府部门或国际机构的委托，迄今已在国内外成功举办了120期以农村电气化、水资源、小水电为主题的国际培训及研修项目，为全球117个国家培养了2800多名相关领域的技术人员和行政官员。曾多次承办部长级研讨班，包括2期“发展中国家水资源及小水电部级研讨班”，1期“发展中国家水资源管理及开发规划部级研讨班”以及1期“‘一带一路’国家水资源及小水电部级研讨班”，积累了丰富的部级研讨班的办班经验。
所（中心）官方网站：http://www.hrcshp.org/。

	承办单位联系方式
	联系人：张华（先生）/ 施瑾（女士）
办公电话：0086-571-56729101/56729281
手机：0086-13989482732/13868152962
传真：0086-571-88062934
微信号：13989482732/sdrshi
QQ号：375855658/267267743
电子邮件地址：hzhang@hrcshp.org/jshi@hrcshp.org


Ministerial Workshop on Water Resources Management and Socioeconomic Development for Developing Countries

Project Description

	Name
	Ministerial Workshop on Water Resources Management and Socioeconomic Development for Developing Countries

	Organizer
	National Research Institute for Rural Electrification (NRIRE), Ministry of Water Resources/Hangzhou Regional Center (Asia-Pacific) for Small Hydro Power (HRC)

	Time
	Sept.7-Sept.13, 2021
	Language
	English 

	Invited Countries
	 Developing Countries 
	Number of Participants
	25

	Objectives
	The workshop is convened to present to and share with the participants Chinese practices and proven cases in the field of water resources management and socioeconomic development. The workshop also aims to enable the participants to come up with constructive advice on water resources management and socioeconomic development of their own countries after attending the workshop, thus promoting the development in related fields in all respective countries. 

	About the Participants 
	Background 
	——professional background: water resources management and socioeconomic development

——Employment background: ministerial-level officials preferred

	
	Age 
	Under official retirement age of participating countries

	
	Physical Health 
	In good health, able to complete the online workshop 

	
	Language Ability
	Fluency in listening, speaking, reading and writing in English

	
	Others 
	Able to complete the workshop via ZOOM platform 

	Workshop Content
	1. Main Workshop Online Presentations: 
(1) Introduction to China and China’s experience against Covid-19: to introduce China in different social, economic and cultural aspects and to share China’s experience in the combat against the coronavirus pandemic;

(2) Water Resources of China: Keynote Report, to introduce the status of China’s water resources and integrated management of water resources in China;
(3) Lancang-Mekong Water Resources Cooperation and Outlook: to introduce the water resources cooperation in the Lancang-Mekong sub-region and its promising future;

(4) Integrated Yangtze River Basin Management: to introduce the practices in integrated management of Yangtze river basin guided by China’s new development concept;

(5) Water Resources Conservation and Green Development: to introduce the green development concept and what China has done regarding water conservation; 

(6) Sustainable Hydropower Development and Energy Security: to introduce how to achieve the sustainable development of hydropower and energy security; 

(7) Digital Zhejiang and Smart City: to introduce the development concept and practices in digital and smart city construction in Zhejiang province.
2. Online Technical Visit 

(1) China National Museum of Water, to learn about the development of water resources in China from the very ancient time to the modern days;

(2) West Lake and Xixi Wetland, to learn about the water environment protection; 

(3) Tianhuangping Pumped-Storage Hydro Plant, to learn about hydropower development;

(4) Yucun Village in Anji, to learn about how the village transforms from a heavily-polluted place to a green economy booster.
3. Online Cultural Experience

(1) To experience Chinese traditional culture including Chinese language, paper cutting, etc. 

4. Online Seminar

(1) To have a seminar on the topic of international cooperation in water resources management and socioeconomic development, Chinese experts and the participants of the workshop could have the chance to exchange views on and discuss about the potential possibility of cooperation in related fields

5. Introduction to Presenters 

(1) Mr. Li Ge, Deputy Director General, Department of International Cooperation, Science and Technology, Ministry of Water Resources, P.R. China. His research focus mainly includes water resources management, bilateral or multi-lateral water cooperation, trans-boundary river management, etc.;

(2) Mr. Chen Mingming, former ambassador of the PRC to New Zealand and the Cook Islands. He will share with us the basic knowledge of China from a diplomat’s perspective;

(3) Mr. Miao Qing, Director of the respiratory department at Beijing-based Xiyuan Hospital of China Academy of Chinese Medical Sciences. He will share with us his personal experience in the combat against Covid-19 in different places of China;

(4) Mr. Zhong Yong, Deputy Director General, Department of International Cooperation, Science and Technology, Ministry of Water Resources, P.R. China. His research focus mainly includes Lancang-Mekong sub-region water management, bilateral & multi-lateral water cooperation, etc.;

(5) Mr. Shen Xiaopeng, Zhejiang University City College, Dean of College of English Literature, member of Institute of City Brain Research, and he is committed to smart city and digital city research. 
6. Materials needed

To facilitate communication and exchange, the participants are required to prepare materials relevant to the workshop which include, introduction to participants and their employers, status and challenges of water management and socioeconomic development of participating countries, international cooperation in the related fields of participating countries with China and other developing countries, etc. 

	Host City 
	Hangzhou, Zhejiang Province 
	Cities to Visit Online
	Anji, Zhejiang Province  

	Notes
	1. The workshop will be held online which requires participants to prepare necessary equipment and devices such as internet connection, computer, microphone, camera, etc. 

2. Participants should enter the virtual workshop room in advance with the screen name “NAME + COUNTRY” identical to the passport information.

3. Participants should keep the confidentiality and security of the information and data concerning the workshop. Workshop materials will be shared to participants afterwards, which shall not be posted via social media.  

	About the Organizer
	HRC, also called NRIRE, was founded with the joint sponsorships of Chinese government and UN organizations such as UNDP/UNIDO in 1981 in Hangzhou, China, specializing in R+D and training etc. in the fields of renewable energy development including SHP and rural electrification. Over 40 years’ development, HRC has fostered a team of rich experience, diverse educational background, and different age-groups, and the team members are comprised of professor-level engineers, doctors and masters in different fields. Besides, HRC is equipped with 10000m2 building which could be used for R+D and organizing trainings, seminars and workshops. HRC is also awarded as “International Cooperation Base for Renewable Energy and Rural Electrification of Zhejiang Province, “Family of SHP in the World” by the international community, “Model of South-South Cooperation” by the Ministry of Commerce. 

In the past 40 years since HRC’s establishment, entrusted by Ministry of Water Resources, Ministry of Commerce, Ministry of Science and Technology, Ministry of Foreign Affairs, UNDP, UNIDO, ILO, FAO, ASEAN Secretariat, etc., HRC has successfully organized both at home and abroad in total 120 seminars, training courses and workshops with the subjects of small hydropower, rural electrification, water management, climate change and green energy, etc. which have embraced more than 2800 participants both at managerial and technical level from some 117 countries. HRC has also accumulated much experience in hosting ministerial-level workshop by having organized 2011 Ministerial Seminar on Water Resources & SHP for Developing Countries, 2015 Workshop on Water Resources Management & Planning for Developing Countries, and 2019 Ministerial Workshop on Water Resources Management and Development Planning.
    For more details, please visit HRC website: http://www.hrcshp.org.

	Contact of the Organizer 
	Contact Person: Zhang Hua (Mr.)/ Shi Jin (Ms.) 
Tel: 0086-571-56729101/56729281
Mobile: 0086-13989482732/13868152962
Fax: 0086-571-88062934

WeChat: 13989482732/sdrshi
QQ: 375855658/267267743
E-mail: hzhang@hrcshp.org/jshi@hrcshp.org



